

## INTRODUCTION

### Senate Debates, 1870

I must record first of all my appreciation of the skilful assistance of Miss Pamela Hardisty, Assistant Parliamentary Librarian. There have been numerous exigencies attendant upon presenting these debates and Miss Hardisty's expert help was essential. To Parliament and to the Parliamentary Librarian, Mr. Erik Spicer, Canada has reason to be grateful, for sponsoring the publication of the Debates of the Parliament of Canada, from 1867 until the beginning of official reporting in 1875. Every year's debates seems to add, geometrically as it were, to the importance of the project as a whole.

A search of the newspapers of 1870 has produced no fuller version of the Senate debates than the semi-official one made in 1870 by the *Ottawa Times*. This version is now a century out of print, and it is not always available even in some otherwise good university libraries. It is, in fact, the only version there is, but it is clear that it was not satisfactory to the Senators at the time. A Joint Committee with the House of Commons was formed on March 10th, 1870, with Charles Tupper, MP Cumberland, as Chairman. Five days later, this "Joint Committee on Reporting the Debates" recommended to both Houses that James Cotton of Ottawa be given the contract to begin official reporting.

But the House of Commons dithered. Consideration of the Committee report was put off from week to week, until finally, on April 25th, the House of Commons dished the whole project. It was put off, once more, until the next year, and by a split vote of 97—35. It is interesting to note that Sir George Cartier, Hector Langevin, Adolphe Caron, Joseph Howe, and Charles Tupper, all supported immediate action in having official reporting started, and voted with the minority.<sup>1</sup>

The Senate felt the same way as Tupper did. It was not prepared to accept the negligent attitude of the House of Commons. It had more to lose, of course. Its debates got very short shrift in the contemporary press, so full pub-

### Débats du Sénat (1870)

Je tiens tout d'abord à remercier très sincèrement Mademoiselle Pamela Hardisty, bibliothécaire parlementaire adjointe, qui m'a apporté une aide précieuse. La publication de ces débats a soulevé de nombreux problèmes et n'aurait pu se réaliser sans la collaboration de M<sup>lle</sup> Hardisty. Le Canada a tout lieu d'être reconnaissant envers le Parlement et en particulier envers M. Erik Spicer, bibliothécaire parlementaire, qui a apporté son aide précieuse à la publication des débats du Parlement du Canada, de 1867 à 1875, date à laquelle les comptes rendus officiels des débats ont commencé à être publiés. Il me semble, par ailleurs, que le projet prend de plus en plus d'importance au fur et à mesure que les débats de chaque année sont publiés.

Aucune version complète des débats du Sénat de 1870 n'existe à l'exception de la version semi-officielle publiée par le *Times d'Ottawa* en 1870. Cette version est restée un siècle sans être réparée et elle reste parfois introuvable même dans certaines bonnes bibliothèques universitaires. En réalité, cette version est la seule qui existe, mais il est évident que les sénateurs de l'époque ne la trouvaient pas satisfaisante. Le 10 mars 1870, Charles Tupper, député de Cumberland, était nommé président d'un nouveau «Comité conjoint au sujet du rapport des débats» qui, cinq jours plus tard, recommanda aux deux Chambres de permettre à M. James Cotton d'Ottawa de commencer la publication officielle des débats.

Mais la Chambre des communes hésitait. L'examen du rapport du Comité était remis de semaine en semaine, et finalement, le 25 avril, la Chambre des communes mit le projet au rancart. La proposition du Comité fut renvoyée à l'année suivante par un vote de 97 à 35. On remarquera au passage que sir Georges-Étienne Cartier, Hector Langevin, Adolphe Caron, Joseph Howe et Charles Tupper, qui désiraient tous que la publication des comptes rendus officiels commence immédiatement, votèrent du côté de la minorité.<sup>1</sup>

Du même sentiment que Tupper, le Sénat n'était pas disposé à accepter l'attitude nonchalante de la Chambre des communes. Il avait évidemment plus à perdre. La presse contemporaine n'accordait pas beaucoup d'attention

<sup>1</sup> Canada, House of Commons, *Journals*, 1870, pp. 240-1 (April 25, 1870).

<sup>1</sup> Canada, Chambre des communes, *Journaux*, 1870, p. 240-1 (25 avril 1870).